

Education

School attendance, or registration for home schooling, is compulsory throughout Australia. Education is the responsibility of the individual states and territories so the rules vary between states, but in general children are required to attend school from the age of about 5 up until about 16. In some states (e.g., WA, NT & NSW), children aged 16-17 are required to either attend school or participate in vocational training, such as an apprenticeship. Australia has an adult literacy rate that was estimated to be 99% in 2003. However, a 2011-12 report for the Australian Bureau of Statistics reported that Tasmania has a literacy and numeracy rate of only 50%. In the Programme for International Student Assessment, Australia regularly scores among the top five of thirty major developed countries (member countries of the Organisation for Economic Co-operation and Development). Catholic education accounts for the largest non-government sector.

Посещение школы или даже регистрация на домашнее обучение - вещи, обязательные на всей территории Австралии. Каждый штат несет индивидуальную ответственность за образование, поэтому правила могут варьироваться. Обычно дети должны посещать школу в возрасте от 5 до 16 лет. В некоторых штатах (к примеру, в «Западной Австралии (WA)», «Северной территории (NT)» и «Новом Южном Уэльсе (NSW)») дети в возрасте 16-17 лет должны либо посещать школу, либо участвовать в профессиональной подготовке учеников. В Австралии высокий уровень грамотности среди взрослого населения, 99% по оценкам за 2003 год. Тем не менее, в отчете «Австралийского Бюро Статистики» за 2011-2012 год говорилось, что грамотность населения Тасмании достигает отметки лишь в 50%.

По Программе международной оценки учащихся, Австралия регулярно попадает в пятерку лучших из 30 ведущих развитых стран. (стран-участников «Организации экономического сотрудничества и развития»). На католическое образование приходится большая часть неправительственного сектора.